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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

1/2020. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2020. február 11-án 9.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia képviselő 
 Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
 
 Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető – 1. napirend tárgyalása során 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen 
van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Gyuricza Gergő képviselőt.  
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 
 
A képviselő-testület a javasolt napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 
 Előadó: Hajnis Ferenc polgármester 
 
Napirendek: 
 
1. Tolmács Község Önkormányzatának 2020. évi költségvetése 

Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2020. évi költségvetése 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

2. 2020. évi közbeszerzési terv 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

3. Az óvodai nyári szünet időpontjának és az óvodai beiratkozás időpontjának meghatározása 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 
4. Polgármesteri szabadság ütemterve 
 Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 
5. Nyugdíjas Klub támogatás iránti kérelme 
 Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 
6. Egyebek 
  
 
 
Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Az Erdőkémiával átbeszéltem a volt Gránit-parkoló állapotát. Azt mondták, hogy megcsinálják, de kérnek egy 
kis türelmet, addig amíg jó idő lesz. Azóta felmerült még egy probléma. A volt Gránit előtt a járda tele van 
lehullott falevelekkel, nem lehet arra közlekedni. Megkértem őket, hogy a járdát is takarítsák le! Nem mondták, 
hogy nem, mindenben partnerek! 
A forgalomlassító ügyében felvettem a kapcsolatot a mérnökkel. Azt mondta, hogy felszedhető a második sor, de 
ki fog jönni a helyszínre, és megnézi, aztán megbeszéljük. Ha kijön, akkor megnézzük a kresz táblákat is. 
Nekem az a lényeg, hogy írásba adja, hogy felszedhető az egyik sor! 
Az orvosi rendelőbe megvettük, amiket a decemberi ülésen megbeszéltünk, már fel is vannak szerelve. Vettünk 
egy szemetest is a váróba, de közben kiderült, hogy nem fizetnek szemétszállítási díjat. Beszélek a doktornőkkel, 
hogy legalább ketten fizessenek egy kukát! A rezsi felét úgy is átvállalja tőlük az önkormányzat, azt 
leszámlázzák felénk. Részemről az is járható út, ha viszünk a váróba egy zsákot és azt az öt pelenkát, meg pár 
papírzsebkendőt, ami összegyűlik, áthozzuk ide a mi kukánkba. Legyen inkább így, mert fizetni nem nagyon 
szeretnek! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
A hulladékszállítási díj kb. 5.000 Ft havonta, tehát éves szinten meghaladja a 60.000 Ft-ot. Nem fognak ők 
ennyit fizetni. A Közösségi Ház kukája nagyon tele szokott lenni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, belefér oda is, vagy a hivataléba is! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Kell a takarítónőnek szólni, hogy ott egy zsák, abba gyűjtsék a szemetet és utána dobja be a Közösségi Ház 
kukájába! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Megbeszélem inkább a mi takarítónőnkkel! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A rendelés végén át lehetne érte menni. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Az orvosi hulladékot pedig el kell, hogy vigyék magukkal. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tudod, hogy mennyi orvosi hulladék van ott?! Most láttam csak, ahogy jobban körülnéztem! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Azt vitesd el velük! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az veszélyes hulladéknak számít? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Persze! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Akkor, hogy gondolják? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Azt nem tudom, de Borsosberényből és Bánkról is elviszik az orvosok a veszélyes hulladékot. Berénybe egy 
külön cég jár érte. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, ezt megoldjuk. 
Jakus Szilvia képviselőre volt testálva a kastély udvara. Mi a helyzet a kerttervezéssel? Volt már kint a kertész 
ismerősöd? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Még nem volt kint. 
 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  1/2020. (II.11.) jegyzőkönyv 

 3

Hajnis Ferenc polgármester 
Ha jön, én is jelen szeretnék lenni! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem lesz olyan egyszerű megszervezni, hogy kijöjjön, de megoldom. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A pályázatot megbeszéltük, mehet a beszerzés. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szeretnétek, hogy elmondjam, hogy miket akarok majd venni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mondjad, persze! 300.000 Ft-ot nyertünk és 200.000 Ft-ot kell hozzá tenni önerőt. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Kinéztem két kanapét, egy három és egy kétszemélyeset, kb. 40-50 ezer forint darabja. Egyszerű, favázas textil 
bevonattal. Láttam élőben teljesen jó! Egy projektort szeretnék, ami 180.000 Ft körül van, egy hordozható aktív 
hangfalat, amire lehet csatlakoztatni mikrofont. Kisebb rendezvények alkalmával nagy szükség van rá! És 
szeretnék egy fazekaskorongot, mert mindenféle terveim vannak a Közösségi Házban. Itt van most velem egy 
fiatalasszony, aki nagyon profi, és sok mindenhez ért, amihez én nem! Jó dolgokat fogunk tudni csinálni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
De jó lesz a gyerekeknek! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Amit az előbb felsoroltam, az 525.000 Ft, ez még kevesebb is, mint amit elkölthetünk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor vegyél ceruzákat, apróbb dolgokat, hogy elköltsük az összeget! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem lehet. Mert például fazekaskorongot vehetek, de agyagot hozzá már nem! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Csak maradandó tárgyi eszközre lehet költeni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akkor majd még valamit kitalálsz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, köszönjük! Valakinek van még kérdése? 
 
 
A képviselő-testület egyhangúan elfogadta a Polgármester tájékoztatóját. 
 
 
 
1. Napirend      Tolmács Község Önkormányzatának 2020. évi költségvetése 

                  Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2020. évi költségvetése 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Láttátok az előterjesztést, hogy a Klárival mit terveztünk be. Az egyik legfontosabb az iskolatető, ami beázik. 
Kértem árajánlatot, 10 millióról indultunk, de sikerült lefaragni 8 millióra! A költségvetésbe 5 millió forintot 
terveztünk be erre, lehet, hogy írnak ki valamilyen pályázatot rá. 
Beterveztük az Arany János utca aszfaltozását, ami tavalyról elmaradt, meg a Füvellői áteresz felújítását. Ha a 
hivatali épület felújítására kiírt pályázaton idén sem nyerünk, két kazánt mindenképpen kell venni akkor is a 
hivatalba, mert nagyon rossz állapotban vannak, attól félek, hogy elromolnak! Nyilván vannak még egyéb fontos 
dolgok is, de szerintem, ezek a legfontosabbak. Várom a javaslataitokat, hogy szerintetek, mi az, ami még ennél 
is fontosabb! 
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Gyuricza Gergő képviselő 
A Sportegyesület elnöke felhívott, hogy szeretne ősszel csapatot indítani. Mondtam neki, hogy írjon egy levelet 
az önkormányzatnak még időben, de ezt nem tette meg, én megígértem, hogy szóba hozom a dolgot. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A civil szervezetek támogatására 500.000 Ft-os keretet terveztünk be – tavaly is ennyi volt -, ebből már 300.000 
Ft-ra igényt tart a Nyugdíjas Klub. Tőlük egyáltalán nem sajnálom a pénzt, mert ők mindenben segítenek 
nekünk, mindenben részt vesznek! Most is lefestették fehérre az orvosi rendelőben a dolgokat. Egyébként év 
közben is lehet költségvetést módosítani. Ha a sportolók kérnek 300.000 Ft-ot évközben, akkor 100.000 Ft-nál 
vagyunk, meg, ha még valamilyen civil szervezet kérne támogatást, például mentőhelikopteresek, gyerekmentők, 
stb. nem bánnám, ha nekik is jutna 50-50 ezer forint. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Hát igen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hozzám is érkezett egy olyan megkeresés, hogy újra szeretnék indítani a polgárőrséget. Állítólag van már 12-13 
fő, akik belevágnának. Azt kértem, hogy egy komoly vezetést hozzanak össze. Ha beindulnak nekik is kell 
önkormányzati támogatás. Megmondom őszintén, én örülnék neki, ha működne, sok mindenre tudnának 
pályázni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én támogatom mind a két civil szervezet megújulását, feléledését, de ehhez az kell, hogy komolyan vegyék a 
dolgot. Akkor természetesen támogatom, hogy nyújtsunk anyagi támogatást is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha az önkormányzat 300.000 Ft-tal támogatja a sportot, az nem elég! A pályaminősítés és a bírók költsége már 
egy 5. osztályú csapatnál is eszméletlen összeg! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Igen, a környező településeken nagyobb összeggel támogatják a csapatokat. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
15 csapattagot szerintetek össze tudnának szedni? Attól félek, hogy nem lesz ennyi ember! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Majd kialakul, és meglátjuk! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Magát a pénzt azt el kellene különíteni, hogy ha megalakul, legyen mihez nyúlni. Ez még feltételes, nyilván én is 
örülnék, ha megalakulnának. Még lehet, hogy embereket is tudnék hozni. Bár mindig így álltunk neki, hogy 
mindenki tud embereket hozni és mégsem tudott! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt mondom, hogy most ezen lépjünk túl! Meglátjuk, hogy évközben mi alakul ki, és tudunk módosítani a 
költségvetésen. 
Az 5 millió forint kevés a tetőfelújításra is, de nyilván lesznek pályázati lehetőségek. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egy hónap múlva kb. megvannak a kiírások. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, lassan már kezdik kiírni őket. A Magyar Falu Programban az önkormányzatok mellett most már a civil 
szervezetek is pályázhatnak, és szerintem ezen lesz most a hangsúly. A sportolók és a polgárőrök tudnának 
pályázni, a nyugdíjas klub nem, mert nincs hivatalosan bejegyzett egyesületük. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Azt kellene megnézni, hogy mi az, amit a hasznunkra tudnánk hajtatni! Ha a sportegyesület kapna pályázati 
támogatást, akkor mi az, amire azt lehetne fordítani. Nem feltétlenül a focira gondolok. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
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Hát kap a sport, ha pályázik, de ahhoz is kell egyfajta aktivitás, amit jelen pillanatban nem látunk. Tehát a 
sportegyesület van. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Papíron van. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Szerinted a sportelnök meg tud csinálni egy pályázatot? Vagy te segítesz neki? Érted?! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Régen a polgárőrség nagyon jól működött és a nyugdíjas klub is jól működik, a baj mindig a focicsapattal volt! 
Megkapták a támogatást, szóltunk nekik, hogy ekkor-akkor társadalmi munka lesz, 1-2 embernél nem vett több 
részt benne az akkor aktív focisták közül! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Tudom.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most menjünk tovább! Szerintetek van még más, amit fontosabb lenne önerőből megcsinálni? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az iskolaudvarban lévő úttal kellene valamit csinálni, mert ha esik vagy olvad, térdig érő víz van! Vagy elég 
csak megszórni valamivel? Rettenetes az az út! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van még kövünk! Az már sokszor meg lett szórva, csak mindig letaposódik! Hozatunk még egy kamion követ, 
ami 90.000 Ft. Ha megszórjuk két évig rendben van. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akkor csináljuk! Az nem egy nagy összeg. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A fél kamionnyi még ott van! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem tudom a ravatalozót megnézte-e valaki, hogy az mennyire szorul felújításra. Én nem néztem, csak 
hallottam! De az se menjen tönkre! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mondhatjuk azt is, hogy nem kell az Arany János utca, az még ráér egy évet és helyette legyen inkább 
megcsinálva az iskolatető és a ravatalozó! Döntsük el! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Lehet, hogy azt is meg tudjuk csinálni pályázati pénzből! 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Azt előbb meg kell nyerni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A ravatalozó beázik? Vagy mi van vele? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, de nem csak a ravatalozó ázik be, hanem a sportcsarnok is. Most az esőzéskor már több helyen is beázott. 
Mondtam a fiúknak, hogy menjenek föl a padlásra és nézzék meg, csinálják meg, ha lehet. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem biztos, hogy milliókat kell költeni rá attól, hogy beázik, de ha hagyjuk, előbb-utóbb nagy lesz a kár. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az óvodánál már évek óta beázások vannak, omlik le a fal. Azt meg kellene csinálni. Ott gyerekek vannak. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Azért kell eldönteni, hogy mit halasszunk el és mi legyen idén megcsinálva! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az Arany János utcában nagy a forgalom? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Hát három lakóház van ott, abból két háznál van autó. Most erre én nem tudok mit mondani. Az iskolaudvarban 
sokkal rosszabb az út, mint az Arany János utcában. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Mennyi van tervezve az útfelújításra? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
5.900.000 Ft + Áfa. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ebben benne van még az áteresz is, ami kb 700.000 Ft! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az is egy vagyon, az a kis semmi! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem olyan kis semmi az! Nem kis munka azt helyreállítani a műszaki leírás alapján. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akkor az olyan lesz, mint egy híd. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát igen. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Az Arany János utcában milyen felújítás lenne? Most le van szórva murvával, az nem jó? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tavaly akartuk megcsináltatni, de nem jutott rá pénz! Az ottlakók mindig kérdezgetik, hogy mikor csináltatjuk 
meg. Hát egyszer csak lesz! A BM-es pályázaton nem igazán fogunk nyerni, a Magyar Falu Programba meg nem 
fog beleférni a hivatal felújítása! 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
A BM-es pályázaton kb. öten szoktak nyerni, és már ki is ürült a keret. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát én nem tudom. Abban az utcában három család él, az iskolába, óvodába pedig sok szülő sok gyereke jár! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Igen azt lehet mérlegelni, hogy az iskolaépületben a beázás után kár keletkezik, az úton meg nem. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Le kell szórni kővel, és szerintem kibír még egy évet! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Szerintem pályázzunk útfelújításra, és ha nyerünk megcsináltatjuk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A BM-es pályázatra csak egy helyrajzi számmal lehet pályázni. 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
És ott kettő van? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van egy az Arany János utcának, és van egy a Füvellő utcai áteresznek. 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha az utat megnyerjük, az átereszt önerőből is meg lehetne csináltatni, ha már eljön a vállalkozó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így lehet, hogy bele férne! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az iskolaudvart szórassuk meg kaviccsal! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Már most is meg lehet szórni azzal, ami ott van! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Az Arany János utcában a kanyarban is lehetne szórni, mert ott nagy kátyúk vannak. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Lehet, ezek nem nagy költségek. Az iskola is csak egy helyen ázik be, azt is lehet, hogy elég csak ott kicserélni 
cserepet! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Attól függ, hogy a tetőszerkezet, meg a cserép milyen állapotban van, mert jövőre lehet, hogy egy méterrel 
odébb fog beázni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A vállalkozó, akitől az árajánlatot kértem, azt mondta, hogy le kell szedni az összes cserepet, lécet mert alá kell 
fóliázni, és újra visszarakni. Ha már leszedik azt javasolja, hogy rakjunk új lécet. Én meg arra gondoltam, hogy 
ne a régi cserepet rakjuk vissza, hanem vegyünk rá cseréplemezt. 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Azt fogja engedni a Műemlékvédelem? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én biztosan nem kérdezem meg őket! Ide a Műemlékvédelem az életbe nem fog kijönni! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kijöttek, amikor elkészült a kastély felújítása. Megnézték, jó, kész van és ennyi volt! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A mosdóban lévő beázás az biztos, hogy a tető beázástól van? Nincsenek ott valamilyen csövek? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs. Annak idején tettek ugyan fóliát alá, de valamiért kivagdosták azon a részen, ezért ázik be! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nincs már jótállás rá? Megcsinálhatnák garanciába! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az már jó pár éve volt! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Az 5 millió elég lenne rá? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem. Annyi nem elég, azért kellene még az útfejújításra szánt összeg is. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egy új tető meg már örökös lenne. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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A lemezcserép alá nem kell annyi léc sem, ritkábban rakják, 8,2 millióból kijönne. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A ravatalozóra lehet, hogy elég lenne 2 millió forint. Meg kell nézni, hogy mennyi cserepet kell ott is kicserélni. 
Mozognak a járólapok és egy festés is ráférne. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha már az iskolára lemezcserepet veszünk, a ravatalozót is megcsináltathatnánk azzal. Ja igen, az iskolában még 
a napelemeket is le kell szerelni és utána vissza kell rakni! Ez még plusz költség lesz! 
 
Jakus Szilvia közösségi ház vezető 
Az iskolánál a fal borzasztó ronda a két mosdó között, lyukak vannak a falban. Nem lehetne mondjuk 
lambériával elfedni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A vállalkozó, aki bevállalta, hogy megcsinálja a mosdót sajnos emberhiánnyal küzd, lebetegedett az embere. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Fogadjon másik szakembert, és csináltassa meg azzal! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Megbeszéltük, hogy megcsinálják. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Az Arany János utcára visszatérve. Ha elvetjük az utca felújítását, mennyire kell elosztani a pénzt? A maradékot 
fel kell még valahova használni? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Van a költségvetésben olyan, hogy tartalék. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A maradékot tartalékba tesszük. Az iskolatetőre előirányzott összeghez teszünk még 2 milliót, a többit meg 
tartalékba helyezzük. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Az Arany János utca kátyúit pedig szórjuk le kővel. Ne legyenek ott olyan nagy gödrök! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Nem lehetne kirakni valami szegélykővel, hogy ne verjék ki az autók? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ott a vízelvezetést kellene megoldani. Ha leaszfaltoztatjuk, akkor úgy kellene megcsináltatni, mint a Tavasz 
utcát, hogy lefolyjon az útról a víz! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Lehet, hogy a vízelvezetés drágább, mint maga az út. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az lehet! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Lehet, hogy elég se lenne a pénz, ami be van tervezve. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az csak az út költsége. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Azzal sokra nem megyünk, mert, ha megáll rajta a víz, tönkre fog menni az út. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sajnos az útjaink sorra mennek tönkre, például a Zarándok út, meg a Sziluska utca vége is! Ami fontos, hogy a 
hivatalba vegyünk új kazánokat, meg a sportcsarnokot szigeteljük le, mert nem lehet rendesen kifűteni és nem 
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ártana egy festés sem. 24 millió volt a hivatal felújításának a költségvetése, amire pályáztunk a Magyar Falu 
Programban. Abban benne volt a szigetelés, nyílászáró cserék, fűtéskorszerűsítés, ledes világítás, csak nem 
nyertünk. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Akkor ezt megbeszéltük. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még dönteni kell, hogy akkor elvetjük-e az Arany János utca felújítását, és teszünk 3 milliót az iskolatetőhöz az 
5 millióból. Vagy mennyi legyen? 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Mennyit tegyünk át az iskolatetőhöz? 8,2 millió legyen betervezve? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. A többi menjen a tartalékba, aztán majd meglátjuk! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A csarnok szigetelés mennyibe kerülne? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Arra nem kértünk árajánlatot? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ez a pályázatunk tartaléklistán van? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, elutasítottak minden pályázatot, és újra kiírják, tehát ismét be kell nyújtanunk. Annyi előnyünk van, hogy 
kész a pályázatunk, azt kell rajta átvezetni, aminek időközben nőtt az ára. 
Lehet még gondolkodni, hogy mire lehetne betervezni, mert az óvodába is szeretnének játékokat, takarítógépet. 
Az orvosok is szeretnének eszközöket beszerezni. Melyikre pályázzunk? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ahol nagyobb az esélyünk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Meg ahol többet lehet nyerni! Önerőből meg lesz csinálva az út. Én láttam, hogy terveznek valami 
kamerarendszer pályázatot is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt a Börzsöny Térsége Egyesület fogja kiírni, 2,5 millió forint pályázati támogatást lehet elnyerni. Én 
felmérettem, hogy nekünk mennyibe kerülne. 5 millió forintot mondott a vállalkozó. Ami most a településen ki 
van építve, azt ki lehetne tenni a temetőbe. Ezen a pályázaton kb. két település tud majd nyerni, és erre 
beterveztünk már 2,5 millió forintot. Viszont, ha ezen sem nyerünk…….. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Akkor ott is marad 2,5 millió forintunk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Na, akkor az Arany János utca felújítása kerüljön ki a költségvetésből? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egyelőre vegyük ki a költségvetésből! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor kivesszük, és abból a pénzből teszünk még az iskolatetőhöz, a többi meg megy a tartalékhoz. Jó? 
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Hámori Imréné képviselő 
Jó. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Említetted a kátyúzást! Elég az a kőmennyiség, ami van, vagy egy kicsit tegyünk még a karbantartáshoz? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tegyél oda még 200.000 Ft + Áfa összeget! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Így van, és akkor az iskolaudvart is meg lehet szórni, meg az Arany János utcát is. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
És a ravatalozó? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A 8,2 millióba már benne van annak a teteje is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem hiszem, hogy bele fog férni a vállalkozónak! Most hív, kérdezzétek meg tőle! A vonalban a vállalkozó, 
kihangosítom! 
 
Hajnis Ferenc polgármester kihangosította a telefonkészület és a képviselő-testület tagjai telefonon egyeztettek a 
vállalkozóval az iskolatető és ravatalozó felújításának költségéről. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Szia! Azt szeretném kérdezni, hogy az iskolatető mellett a ravatalozó tetejét nem tudnád megcsinálni az 
árajánlatban szereplő összegből? 
 
Vállalkozó (telefonon keresztül) 
Arról lehet szó, hogy munkadíjat nem számolok föl, de az anyagköltséget az önkormányzatnak kell fizetni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Így már jobban hangzik! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És mehet oda is a lemeztető? 
 
Vállalkozó (telefonon keresztül) 
Igen, mehet. Fel kell mérnem, és az anyagköltségről külön árajánlatot hozok. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nagyon szépen köszönjük! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor valamikor mérd föl, a 8,2 milliót a testület elfogadta. 
 
Vállalkozó (telefonon keresztül) 
Jó, rendben. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És ez szlovák céged, ezen nincs Áfa, igaz? 
 
Vállalkozó (telefonon keresztül) 
Igen, nincs rajta áfa. 
 
A vállalkozó elköszönt és bontották a telefonvonalat. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mozognak a járólapok is a ravatalozóban, azt is le kellene ragasztani, ha már ott fognak dolgozni. 
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Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Én úgy tudom, hogy a lábazat potyogott le. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt Sándor is föl tudja ragasztani! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó. 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 
Rendben, akkor az iskolatetőre betervezett összeget kiegészítem 8,2 millióra. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, és pályázunk a Magyar Falu Programban a hivatal felújítására, és ha sikerül nyerni, akkor a kazánokra 
betervezett 2 millió forint is megmarad. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A köziben van egy fölösleges kazán, amit el lehetne adni. Csak ott áll, és foglalja a helyet. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
El lehetne adni. Egyszer volt benne fűtve, akkor amikor kipróbáltuk. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azt tudod, hogy a leendő házvásárlónk intézi már a kölcsönét? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mondták a kolléganők, de velem még nem beszélt. Először, amikor megnézte, azt kérte, hogy engedjük le 3 
millióra, mert csak úgy tudja visszaköttetni az áramot, és annyit kap a CSOK-ra. Az áram visszakötése meg nem 
csekély összeg. Én nem akarok egy fillért se áldozni erre a házra, más meg nem fogja megvenni. Közös 
udvarban nem akarnak már lakni az emberek! Légy szíves ezt is módosítsd Klári a költségvetésben! 
Van még valami egyéb módosítás? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem ez így jó! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
A képviselő-testület megtárgyalta az Önkormányzat 2020. évi költségvetését, majd Hajnis Ferenc polgármester 
lezárta a téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:: aki egyetért azzal, hogy elfogadjuk az Önkormányzat 
2020. évi költségvetésről szóló rendelet-tervezetet az elhangzott módosításokkal: az Arany János utca 
felújítására előirányzott összeg csökkentése 7.512.000 Ft-tal, az iskolatető felújítására előirányzott összeg 
3.200.000 Ft-tal történő megemelése, karbantartása tervezett összeg 254.000 Ft-tal történő növelése, lakóház 
értékesítésből származó bevétel csökkentése 500.000 Ft-tal, tartalékra tervezett összeg növelése 4.058.000 Ft-tal; 
tehát aki az előterjesztett költségvetést az elhangzott módosításokkal elfogadja, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a 
következő rendeletet:  
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 1/2020.(II.11.) 
önkormányzati rendelete 

 
az Önkormányzat 2020. évi költségvetéséről 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Láttátok a határozati javaslatot is, ami a közös önkormányzati hivatal költségvetésének elfogadásáról szól. Van-e 
valakinek kérdése, véleménye? 
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További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 
hogy az előterjesztettek szerint elfogadjuk a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2020. költségvetését, 
kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2020. évi költségvetését, és 5 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

1/2020. (II.11.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös 
Önkormányzati Hivatal 2020. évi költségvetését 53.192 ezer Ft főösszeggel elfogadja.  
A Képviselő-testület a költségvetés 53.192 ezer Ft főösszegén belül a Borsosberényi Közös 
Önkormányzati Hivatal kiemelt előirányzatainak összegét az alábbiak szerint hagyja jóvá: 
 
Kiadások: 
személyi juttatások       42.001 ezer Ft, 
munkaadót terhelő járulékok       7.313 ezer Ft, 
dologi kiadások       3.878 ezer Ft, 
  
Bevételek: 
finanszírozási bevétel     53.192 ezer Ft. 
 
A hivatal létszámkerete 11 fő. 
 
A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2020. évi működtetési költségvetési 
támogatásából az Önkormányzati Hivatal finanszírozását meghaladó összeg (tervezet 
szerint 10.050 ezer Ft) a településeken működtetett hivatali épület dologi és rezsi kiadásaira 
az alapító Önkormányzatokat egyenlő arányban illeti meg. 
 
Határidő: 2020. év folyamán 
Felelős: polgármester  

 
 
 
Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető elköszönt, és távozott a testületi ülésről. 
 
 
 
2. Napirend    2020. évi közbeszerzési terv 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kérdés, vélemény? 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Láttátok az előterjesztésben, hogy építési beruházás esetében 50 millió forint a közbeszerzési értékhatár, ha 
esetleg év közben jön valami, módosíthatjuk. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem hiszem, hogy lesz valami! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért 
azzal, hogy a 2020. évi közbeszerzésünk nemleges, és elfogadja az erről szóló első határozati javaslatot, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  1/2020. (II.11.) jegyzőkönyv 

 13

A Képviselő-testület megtárgyalta a 2020. évi közbeszerzési tervet, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

2/2020. (II.11.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata 2020. évre vonatkozó éves összesített közbeszerzési terve 
nemleges, mivel a tervezett beszerzések becsült értékének nagyságrendje várhatóan nem éri 
el a 2020. évre irányadó közbeszerzési értékhatárokat. 
Amennyiben a tárgyévben bekövetkezett változások szükségessé teszik a közbeszerzési 
eljárás lefolytatását, a közbeszerzési tervet módosítani kell az ilyen igény, vagy változás 
felmerülésekor. 
 
Határidő: 2020. december 31. 
Felelős: polgármester, jegyző 

 
 
 
3. Napirend       Az óvodai nyári szünet időpontjának és az óvodai beiratkozás időpontjának  
                           meghatározása 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az előterjesztéshez kérdés, vélemény? 
 
Hámori Imréné képviselő 
A szülőkkel egyeztetve van ez a tavaszi szünet? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Biztos! 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Még nem tudták aláíratni minden szülővel. Itt van az aláírásgyűjtő ív fénymásolata. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ahol dolgoznak a szülők, ennyi szünetet nem tudnak megoldani. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Itt van a lehetőség a változtatásra! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A nyári szünetet kellene úgy megoldani, hogy ha a szülő nem tudja a gyerekét hova tenni, legyen másik 
óvodával megállapodás, ahová el tudja vinni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt törvény írja elő, hogy biztosítani kell egy befogadó óvodát! A bánki óvoda partnerünk ebben. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ha valaki a tavaszi szünetben nem tudja hova tenni a gyerekét, az is megoldható úgy, mint a nyári? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Azt meg kell oldani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha valahol nyitva lesz az óvoda. 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Ez nem mindenhol van, Tolmácson is az idén lenne először. Nem tudom, hogy miért szeretnék, hogy mi az 
indok? Kevés gyereket visznek olyankor óvodába? Otthon vannak a nagytesók az iskolából és így nem viszik a 
kicsiket sem óvodába? 
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Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem ez! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ne legyen tavaszi szünet! 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Csak hát ez egy óvoda, nekünk meg működtetni kell! Ha a szülő nem tudja megoldani a gyerek elhelyezését? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ne legyen tavaszi szünet, mert ennyi szabi a világon nincsen! 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
A szülők szabijára is kell gondolni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester telefonon felhívta a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda óvodavezetőjét, Kiss Zsófiát és 
kihangosította a készüléket. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szia Zsófi! Testületi ülésen vagyunk, ki vagy hangosítva. Az óvodai nyári szünet és tavaszi szünet a napirend. 
Az a kérdésünk, hogy mi indokolja azt, hogy tavaszi szünet legyen az óvodában? 
 
Kiss Zsófia óvodavezető (telefonon keresztül) 
Igazából csak néhány gyerekkel szoktunk itt ülni, mert nagyon sok gyereknek van iskolás testvére, és a kicsik is 
otthon maradnak. 5-10 gyerekkel vagyunk itt, ezért gondoltam azt, hogy kezdeményezem a tavaszi szünetet. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
És annak az 5-10 gyereknek tudunk ellátást biztosítani másik óvodában? 
 
Kiss Zsófia óvodavezető (telefonon keresztül) 
Szerintem igen! Nem sok helyről hallottam, hogy lesz tavaszi szünet. A szülői aláírásokat megkaptátok, ugye? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, de szerintem nem sokan reagáltak erre! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető (telefonon keresztül) 
Igen, hiányzók vannak, mert a szülői értekezlet óta jár körbe a papír, de elvileg mi is nyitva tudunk lenni. Ha 
kevés a gyerek mi sem vagyunk itt mindannyian, szabadságolás szokott nálunk is lenni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ismerős a helyzet Zsófikám, én támogatlak ebben! Annak idején is úgy volt, hogy persze hozom a gyereket, és a 
végén ott voltunk három gyerekkel, mert nem hozta a szülő mégsem. Annak nincs értelme, hogy három 
gyerekkel ott üljünk, mert nem kevés a rezsiköltség! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egy a kérésünk, legyen meg egy társóvodának a beleegyezése, hogy szükség esetén fogadja a tolmácsi 
gyerekeket. Nehogy szó érje a ház elejét! Így a testület támogatni tudja a tavaszi szünetet, ez benne lesz a 
határozatunkban! 
 
Kiss Zsófia óvodavezető (telefonon keresztül) 
Rendben! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Köszönjük Zsófi! Szia! 
 
 
Kiss Zsófia óvodavezető elköszönt és bontották a telefonvonalat. 
 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete  1/2020. (II.11.) jegyzőkönyv 

 15

Benne van a határozat-tervezet utolsó bekezdésében! Tehát a szünet ideje alatt a gyermekek napközbeni ellátását 
a szünet ideje alatt is biztosítani kell, értve ezt a tavaszi és nyári szünetre is. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A szállítást is megoldjuk? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Volt, amikor a kisbusszal szállítottuk a gyerekeket. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha csak egy gyerekről van szó, akkor oldja meg a szülő! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Egyébként Rétság még egyszer sem vállalta be a tolmácsi gyerekeket. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem fogja most sem. 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Nem tudom, hogy mennyien vannak, de az az óvoda tudja bevállalni, ahol van kapacitás. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 
hogy az előterjesztettek szerint elfogadjuk az óvodai tavaszi-nyári szünet és a beiratkozás időpontjáról szóló 
határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta az óvodai tavaszi és nyári szünet és az óvodai beiratkozás időpontját, és 5 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő határozatot:  
 

3/2020. (II.11.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában biztosított feladatkörében eljárva, 
figyelemmel a nevelési – oktatási intézmények működéséről és a köznevelési intézmények 
névhasználatáról szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 20. § (1) bekezdésében 
foglaltakra – az Önkormányzat fenntartásában lévő, a Tolmács, Szent Lőrinc út 106. szám 
alatti működő Kisbagoly Óvoda intézményben a 2020/2021. nevelési évre vonatkozóan az 
óvoda általános felvételi időpontját (beiratkozás) a következők szerint határozza meg: 
Óvodai általános felvételi (jelentkezés) időpont: 2020. április 20-21-22. 12.00 órától 15.00 
óráig.  
Az óvodai beiratkozás helye: Kisbagoly Óvoda, Tolmács, Szent Lőrinc út 106. 
Az intézménybe a harmadik életévét betöltött gyermek vehető fel, továbbá felvehető az a 
gyermek is, aki a harmadik életévét a felvételétől számított fél éven belül betölti és 
felvételét az óvodai férőhelyek száma lehetővé teszi. 
Képviselő-testület megbízza a Polgármestert és felkéri az Intézményvezetőt a felvételre 
jelentkezés időpontjának és a beíratással, felvétellel kapcsolatos egyéb tudnivalóknak a 
helyben szokásos módon, a jogszabályi előírások figyelembevételével történő 
közzétételére.  
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontjában biztosított feladatkörében eljárva – 
meghatározza, hogy az Önkormányzat fenntartásában és működtetésében lévő Kisbagoly 
Óvoda intézményben az óvodai tavaszi szünet 2020. április 9-től 2020. április 14-ig, az 
óvodai nyári szünet ideje 2020. június 29-től 2020. augusztus 2-ig tart. 
A képviselő-testület a fenntartó Tolmács Község Önkormányzata nevében felhatalmazza az 
intézményvezetőt, hogy a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. 
évi XXXI. törvény 41. § (1) bekezdése szerinti gyermekek napközbeni ellátását, a 
jogszabályi előíráson alapuló szülői igény esetén biztosítsa, oly módon, hogy a szünet ideje 
alatt is biztosított legyen a gyermekek napközbeni ellátása. 
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Képviselő-testület felhívja az Intézményvezetőt, hogy az óvodai tavaszi, valamint nyári 
szünet idejét az intézményben szokásos módon, a jogszabályi előírások 
figyelembevételével tegye közzé és tájékoztassa az érintetteket.  
 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: polgármester, intézményvezető 
 

 
 
4. Napirend       Polgármesteri szabadság ütemterve 
 
Hajnis Ferenc polgármester bejelentette személyes érintettségét. 
A képviselő-testület Hajnis Ferenc polgármester személyes érintettségre vonatkozó bejelentését tudomásul vette, 
és Hajnis Ferenc polgármestert a „Polgármesteri szabadság ütemterve” napirendi téma szavazásából 
egyhangúan kizárta. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tizennégy éve vagyok polgármester, eddig mindig elfogadta a képviselő-testület. Ez egy terv, nem lehet 
pontosan előre tudni mindent. Kérdés, vélemény? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Honnan is tudná az ember előre, hogy mi lesz?! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a 
2020. évi szabadság ütemtervemet az előterjesztettek szerint, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a polgármester 2020. évi szabadság ütemtervet, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

4/2020. (II.11.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete Hajnis Ferenc főállású polgármester 
2020. évi szabadság ütemezését az előterjesztettek szerint jóváhagyja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: alpolgármester 

 
 
 
5. Napirend       A Nyugdíjas Klub támogatás iránti kérelme 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Már beszéltünk róla a költségvetésnél, olvastátok az előterjesztést, 300.000 Ft támogatást kérnek az idén. Én 
javaslom megadni a kért támogatást. Ők azok, akik tényleg mindenben segítenek. Kérdés, vélemény? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, lelkesek. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, más javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 
hogy a Nyugdíjas Klub 2020. évi programjait 300.000 Ft-tal támogassuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Nyugdíjas Klub támogatási kérelmét, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

5/2020. (II.11.) Képviselő-testületi határozat 
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Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Dávid Imréné 2657 Tolmács, Szent 
Lőrinc út 65. szám alatti lakos a Nyugdíjas Klub 2019. évi program támogatására irányuló 
kérelmét megtárgyalta és az államháztartáson kívüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről 
szóló 13/2013. (IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak alapján 300.000 Ft összegben 
támogatja.  
A támogatás utólagos elszámolás mellett a támogatott képviselőjének, Dávid Imréné 
részére készpénzben kerül kifizetésre. A támogatás kifizetése egy összegben történik. 
A támogatás felhasználásának határideje: 2020. december 31. 
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben foglaltak szerinti 
elszámolási határideje: 2021. március 31. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra vonatkozó, az e 
határozatnak megfelelő támogatási megállapodás megkötésére. 
 
Határidő: kérelmező értesítése azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
6. Napirend       Egyebek 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az óvodánál maradt ki bér, mivel az egyik óvónő hosszú idő után most jött vissza betegállományból. Tudjátok, 
hogy most is volt minimálbér emelés, és a Móni óvónőt nem tudták átsorolni, mert nincs meg neki 
nyelvvizsgája, ezért az óvodavezető javaslatára a fennmaradó bérből 100.000 Ft-os jutalmat kapott. Tényleg jól 
végzi a munkáját, beilleszkedett a közösségbe. Ezen már túlvagyunk, nem kell hozzá a testület döntése. 
Én csütörtök-pénteken szabadságon leszek, alpolgármester asszony, ha bármi történik készülj fel a 
helyettesítésemre! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, én itthon vagyok. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A rendőrségen lesz a polgármestereknek egy szokásos tájékoztató, konzultáció. Nagyon jók szoktak lenni ezek a 
konzultációk, arra kérlek, hogy erre menj el, ez reggel 8 órától van. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Természetesen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szóba került, hogy újra alakul a polgárőrség, a leendő vezetőnek javasoltam, hogy menjen el Ő is. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem árt, ha ott van Ő is. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én jelzem a rendőrség felé, hogy nem én megyek, hanem Te. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Tudomásom szerint más is szerette volna újra alakítani polgárőrséget. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tudok róla, szóltam neki, hogy vegyék fel a kapcsolatot egymással. A polgárőrség újra alakulásába nem akarok 
belefolyni, legfeljebb annyiban, hogy lesz egy 100.000 Ft-os bankszámla vezetési díjuk mínuszban, amit ismét át 
kell vállaljunk. 
Hajcsus Manci néni február 26-án lesz 90 éves, és személyes köszöntést kért. Le fogjuk egyeztetni, hogy 
helyileg hol kéri a köszöntést, itthon vagy Bánkon. Az a kérdésem, hogy menjek én egyedül vagy szeretne jönni 
a testület is? 
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Jakus Szilvia képviselő 
Én elmegyek veled, ha szeretnéd! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Akkor menjünk mindannyian! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ha valaki nem tud szabadságon lenni, az nem gond. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Attól függ, hogy mikor van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még nem egyeztettük le. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Lehet, hogy a hozzátartozók nem is szeretnék, hogy annyian beállítsunk oda! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Le fogjuk egyeztetni és szólok. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
És ilyenkor valamilyen emléklapot adunk át? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A Miniszterelnök Úr írja alá és küldi meg az önkormányzatnak, és nekünk kell átadni Szoktunk mellé venni 
virágcsokrot, vagy valamilyen apróságot, amit áradunk. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A Nyugdíjfolyósító pedig küld neki 90.000 Ft-ot, és innentől ötévente annyit, ahány éves.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A közterület használattal kapcsolatban először azokat figyelmeztettük, akik az autójukat tárolják a közterületen. 
Első felszólításra három ember vitte el. Második felszólításkor már büntetést helyeztünk kilátásba, a harmadik 
felszólító levélben pedig leírtuk, hogy rendőrségi eljárást fogunk kezdeményezni. Szinte mindenki elvitte egy 
kivétellel. A Kovács Géza téren áll egy autó, amelynek nem tudjuk. hogy ki a tulajdonosa. Megkerestük a 
Rétsági Járási Hivatal Kormányablak Osztályát, hogy rendszám alapján szolgáltasson nekünk adatot a 
tulajdonosról. Amennyiben megkapjuk a kért adatot, felszólítjuk a tulajdonost. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az utcánkban van olyan, aki nem tartja be a „csend-rendeletet”. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Először fel kell hívni a figyelmét a rendeletünkre, ha továbbra is megsérti a rendeletben foglaltakat, akkor 
írásban felszólítom, ha ezután sem hagyja abba, akkor lehet büntetni. 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Igen, sokan nem tudják, hogy van ilyen rendelet. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Bele kell tenni az újságba a rendeleteket! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Benne van! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Az a baj, hogy sokan nem olvassák el a Kisbírót! 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
Az önkormányzat facebook oldalára is feltöltésre került, ott is sokan értesülhetnek róla! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Nyilván, és mégis sehol nem olvassák! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én is szóltam sok embernek, akit észrevettem, hogy szombaton égetett. Tudomásul vették és eloltották. Nem 
tudták, hogy csak márciustól lehet égetni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Majd rájönnek és megszokják. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Dettikém, a kutakkal mi a helyzet? 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
2020. december 31. a határidő, ha valaki be akarja jelenteni, a feltételek nem változtak, meg kell terveztetni! 
Tehát úgy senki ne hozzon be bejelentő lapot, hogy nem csatol hozzá tervdokumentációt, mert az el kell 
utasítanunk. Sokan kérdezik, hogy utólag minek megterveztetni, hiszen már 80 éve ott van. Mindenki eldönti 
magának, hogy bejelenti-e vagy sem. Nem tudom, hogy ezt fogja-e valaki ellenőrizni? Tőlem, ha kérdezik csak 
azt tudom mondani, hogy be kell jelenteni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
És terveztetni kivel lehet? 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
A Magyar Mérnöki Kamara oldalán lehet keresni vízügyi tervező mérnököt. Csak vízügyi mérnök tervezheti 
meg, akárki nem. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Akkor majd a lányoktól megkérdezem. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van itt egy mérnök! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Nekem nincs jogosultságom. Mondjuk lehetne, ha nagyon akarnám, csak le kell igazolni, hogy van már 5 év 
gyakorlatom. Azt nem tudom, hogy kinek kell igazolni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van még valakinek egyebek? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szilvivel körbe néztünk parkosítás ügybe. A Kovács Géza téren, a park végéről hiányzik egy tuja, valamint két 
tiszafa. Az árok szélére pedig lehetne madárberkenyét ültetni. Jó lenne, ha a szép szökőkutunk működőképes 
lenne, ezért a szivattyút meg kellene csináltatni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt szét kell szedni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Valami hozzáértő embert kell találni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az 1-es napirendi pontban tárgyaltuk a költségvetést, akkor kellett volna ezt felhozni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, igen. Akkor viszont keressünk valakit, aki megcsinálja társadalmi munkában!  
Visszatérve a parkosításra: a Presszó felé, jobb oldalra lehetne orgonát ültetni, mert olyan kopár ott az a rész! 
Vagy lehetne két fát ültetni a postához és orgonát a kúthoz.  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az a kérésem, hogy írjátok össze pontosan és készítsetek róla egy költségbecslést, hogy nagyjából mennyibe fog 
kerülni. Fontos kérdés továbbá, hogy ki és mikor fogja gondozni a növényeket? Ezekre is kell gondolni! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó. 
Az iskola felé, a kastély kerítése mellett, borzasztóan veszélyes a járda. Oda kellene egy fa korlátot 
csináltatnunk. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ott nagyon mély az árok! Végig a hosszú járda mellett! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az nagyon drága lenne. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Mondjuk legyen benne az 5 éves tervbe. Egyébként van valami alapanyagunk? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs, mind fel lett használva a többi korláthoz. Amit még ott láttok, azoknak már meg van a helye, csak még 
nincs kapacitásunk a beépítéshez. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akkor a táblák, azok majd akkor lesznek, ha felméritek. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, át kell nézni, hogy hol kell cserélni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az óvodások fát szeretnének ültetni a Béke utcában, a patakparton. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Igen, ott már fűz van elkezdve. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Úgy hallottam, hogy a Közösségi Házban alapanyagra nem nagyon van pénz. Most már van, aki tartana 
foglalkozásokat, csak nincs miből! Negyedévente kellene nekik egy bizonyos összeg, amiből bevásárolnak. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mikor említette ezt neked a vezető? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
1-2 hete. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azt nem említette, hogy azóta már tárgyaltunk erről? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Azóta nem találkoztam vele. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor most azt is elmondhatja, hogy ha eladja a két kanapét, és esetleg eladja a kazánt is, akkor az a pénz 
maradhatna ott a Közösségi Házé! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A Közösségi Ház vezetője szeretne egy kemencét a parkba a színpad mögé. Van mesterember, aki megcsinálná, 
csak az anyagköltséget kellen kifizetni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szilvi, van erre engedélyed az Egyházközségtől? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Most még csak beszélgetünk róla. Lehetne egy közösségi kemence. 
 
Henczné Hekli Bernadett jegyző helyettes 
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A Közösségi Ház udvarában nem fér el valahová, valamelyik sarokba? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Vagy a borház környékére. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A borházhoz egy nagyon jó fásítási ötletet kaptam. A falhoz lehet olyan fát ültetni, ami nem befutja, hanem rá 
van vezetve a falra. Nagyon szép lenne ott egy körtefa vagy egy szőlő. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem fogja engedélyezni a népi építészeti örökség. Most jött hiánypótlás, még csak most dolgozták föl az 
elszámolásunkat. Mindenféle bérbeadás, vagy bármilyen módosítás csak az ő engedélyükkel lehet. Ezzel a 
feltétellel nyertük meg a felújítására a pályázatot. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem próbálunk meg engedélyt kérni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Próbáld meg! 
Most jelent meg „A népi kultúra nyomában – népi építészeti emlékek helyreállítása” című kiadvány is, amiben 
megjelentették a borházunkat fotókkal illusztrálva, felújítás előtti és utáni állapotában. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Visszatérve a kemencére. Nem volna jó helyen itt a volt tűzoltószertár környékén? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jobb helyen lenne! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A harangláb és az épület között? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Igen, ott. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A fásításhoz visszatérve. Megkérlek téged, alpolgármester asszony és téged, Jakus Szilvia képviselő asszony, 
hogy ezt az ügyet Ti ketten vállaljátok fel. Legyetek szívesek tartsátok szemmel az egész települést, és ha bármi 
gond van nekem szóljatok majd én intézkedem, megoldom.  
A korlát egyébként jó ötlet, majd valahogy megoldjuk azt is. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Látok mozgást a régi kisboltnál. Szépen rendbe rakják a környékét. Mi lesz ott? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Bolt. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nagyon jó! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Bár még semmiféle engedélyt nem kértek. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Végre normálisan fog kinézni az épület és a környéke. 
 
További hozzászólás nem volt. 
A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülésen folytatta. 
 
 
 Hajnis Ferenc  Henczné Hekli Bernadett 
 polgármester jegyző helyettes 
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A jegyzőkönyv hiteles. 

 
 

Gyuricza Gergő 
képviselő 


